
Zienswijze van Piet Sintnicolaas, jager in Zuid-Holland:

Waarom worden alleen de telgegevens van vogeltellers gebruikt die alleen overdag vogels 
bestuderen en als bijvangst enkele hazen tellen omdat dit notabene nachtdieren zijn?

Waarom zijn de telgegevens van de nederlandse jagers, die een heel ander beeld laten zien, niet 
gebruikt? Deze zijn met veel passie en inzet tot stand gekomen en over inmiddels een groot aantal 
achtereenvolgende jaren te vergelijken. Er zit voor zeker 300.000 uur aan werk in! Jagers tellen 
volgens een vast protocol een uur na zonsondergang en een uur voor zonsopkomst. 

De stem van de jager lijkt hier zowiezo te worden genegeerd, terwijl het juist zijn vakgebied, zijn 
specialisme betreft. Met dat tellen is het de jager niet te doen om meer afschot te krijgen of zoiets, 
maar puur voor de wetenschap en de interesse in zijn jachtveld en om een prognose te hebben voor 
het komende seizoen.

Ik ben gediplomeerd jager en volg relevante cursusssen om bij te blijven in het vak. Ik herken me 
nadrukkelijk niet in het beeld wat door anti-jacht-georienteerde organisaties steeds weer over de 
jager  wordt neergezet in de media.

Ik ben een professional en zet me in voor een gezonde populatie en zal alleen dan schieten als de 
populatie het toelaat en het voortbestaan niet in gevaar is. Daarbij zet ik me ook in om wildakkertjes 
aan te leggen, de roofwildstand waar nog mogelijk, in te korten en het voorkomen van maai-
slachtoffers in graspercelen tijdens het hooi-seizoen. Ik rapporteer alle afschot. Als het nodig is zorg 
ik tijdens barre winter-omstandigheden voor voerplekjes voor het wild zodat het betere 
overlevingskansen heeft. Ik plaats ieder jaar ook broedkorven voor de eenden. Wild is voor het 
voortbestaan ook gebaat bij mij als  jager. Ik ben al sinds mijn vroege jeugd tot op heden, ik ben 61, 
vrijwel dagelijks met mijn jachtveld bezig. Ik ken mijn jachtveld...

De jager staat de agrarier terzijde om gewasschade door wild te voorkomen en om zodoende een 
hoge opbrengst aan voedsel(!)  te realiseren. De boeren en tuinders in mijn jachtveld waarderen mijn 
inspanningen. Ook weidevogels zijn gebaat bij de jacht.

Dat soort hands-on-gedrag zie ik niet terug in de anti-jacht-lobby die, met sukses overigens, alleen 
schermt met emotionele gevoelens, halve waarheden en hele leugens.

Ik weet niet of u het zich kan voorstellen maar ik kan me kwaad maken over het feit dat u zich zo laat 
meeslepen door een groepje dierenknuffelaars die zich hebben gespecialiseerd in het demoniseren 
van een sector. Ik doel nog niet eens alleen op de jagers, maar ook op de visserij, de landbouw en 
veeteelt.

Ondanks inzet, goede bedoelingen en goede resultaten worden deze sectoren steeds verder 
ontmoedigd en tegengewerkt door meer en meer regelgeving, bureaucratie en verboden. Dit 
geinstitutionaliseerde wantrouwen past u trouwens overal toe: de leerkracht heeft geen tijd meer 
voor de leerling en de zorgmedewerker geen tijd meer voor de patient en de agent geen tijd meer 
voor de boef.

Dit zijn allemaal toegewijde professionals in het ‘veld’ die het net als de jagers verdienen om 
vertrouwd te worden! Stop als overheid met zoveel bemoeienis die uiteindelijk geen nut heeft. 

Laat de jager zelf beslissen wat en hoeveel hij in zijn jachtveld schiet; iedere jager wil aan het einde 
van het jachtseizoen immers voldoende wild en diversiteit overhouden om het komende jaar weer 



net zoveel of liefst nog meer wild te kunnen schieten. Het geeft de jager een gevoel van rijkdom als 
hij een ruime en goed gevarieerde wildstand in zijn veld heeft. Een te lage stand geeft de jager veel 
reden tot zorgen...


